
 

Eesti Metsa- ja Puidutööstuse Liidu üldkoosoleku protokoll 

 

Koht: EMPL, Wagenküll hotell 

Aeg: 13.11.2024, 15.00-16.30 

 

Osales: Aegviidu Puit AS, Agrosilva AS, Barrus AS, Combimill Reopalu OÜ, Combimill 

Sakala OÜ, Combiwood OÜ, Ecobirch AS, Eesti Energia AS, Eesti Maaülikool, Estonian Cell 

AS, Estonian Plywood AS, Graanul Invest AS, HD Forest AS, Kohila Vineer OÜ, Lemeks AS, 

Lotus Timber OÜ, Luua Metsanduskool, MTG Eesti OÜ, Palmako AS, Puidukoda OÜ, Rait 

AS, Roger Puit AS, Tarmeko Spoon AS, Tartu Graanul AS, Thermory AS, Tornator Eesti OÜ, 

TTÜ Puidutöötlemise Õppetool, UPM-Kymmene Otepää OÜ, Valga Puu OÜ, Vara Saeveski 

OÜ, Warmeston OÜ, Viiratsi Saeveski AS, Viru-Nigula Saeveski AS, VMF Estonia OÜ, 

Woodwell AS, Woodpecker Systems OÜ, Viru Keemia Grupp AS 

 

Osalesid: 37 liiget 71-st. Üldkogu on vastavalt põhikorra punktile 4.4.6 pädev vastu võtma 

otsuseid sõltumata osavõtvate liikmete arvust. 

 

Juhatuse esimehe Jaano Haidla sõnavõtt. 

 

Tervitus kõigile. 

2023 aasta sügisel sai seatud kolm fookust. 

 

1. Sisendhinnad vastavusse turuootusega. Loodame, et üks hetk tuleb juurde 

investeerimisvõimalusi ja meie ettevõtted muutuvad konkurentsivõimelisemaks kui 

need seni on.  

2. Investeerimiskindluse taastamine. Tööstus on aru saadud, et tööstus on riigile vajalik ja 

tähtis. Algrakuke on loodud, aga töö peab edasi käima 

3. Andmed arusaadavaks ja loetavaks – siin on veel palju teha, on olnud monitoorimise 

aasta.  

 

Millisena soovime, et meie sektor välja paistaks inimesele tänavalt? Aastal 2030 soovib sektor 

olla juhtiv rohesektor, kes me ka täna oleme. Oleme rohelise ringmajanduse osa, aga meid 

tänaval veel nii ei nähta. See et meid nii ei nähta on meie endi kätes. Kuvandi küsimus ja 

kuvandit saab ise luua. Kuvandiga peame töötama, et saada lahti metsaraiuja kuvandist.  

 

Sektori esindatus riigi tasandil. Ka meie esindaja võiks olla RMK nõukogus.  

 

Andmed – tänapäevane maailm põhineb andmetel, aga mitte mineviku andmetel, vaid tuleviku 

andmetel. Meie andmekorjetel on kaks probleemi. Üks probleem on see et andmekorje on 

hiline. Mina loodan, et kõige madalamad ootused on see, et puidubilanss oleks hetkel 2024 3 

kv kokkuvõte, mitte vanem, ning edasi mõeldes 2025 1 kv prognoos. Muidu ei ole andmetest 

kasu, ega kuhugi minna. 

Teine probleem on see, et andmekorje esitajad ei arvesta publikuga. Üritame andmeid esitada 

väga süvakirjeldusega. Andmetel on alati mitu kihti. Kõige ülemist kihti tuleks esitada kõige 

lihtsustatumal moel. Teine kiht on komplitseeritum ja mida saab esitada juba sellele 

seltskonnale, kes juba natuke süveneda tahab. Olenevalt auditooriumist tuleb ka andmeid 

esitada.  

 



 

Eesmärk on andmetega töös see, et need muutuksid digitaalsemaks, automaatsemaks ja 

reaalajas kättesaadavaks. Nii et neil oleks mitu kihti ja seda saab esitada vastavalt publikule.  

 

Koosoleku korraldus 

Kohal on 37 liiget.  

 

Ettepanek kinnitada koosoleku korraldus 

Koosoleku juhataja – Henrik Välja 

Protokollija – Kerli Alliksaar  

Häältelugejad Pille Meier, Jaan Lindmäe 

 

Hääletamine 

37 poolt, 0 vastu, 0 erapooletut  

Otsus: Kinnitada koosoleku läbiviimise kord. 
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 Henrik: Kas keegi soovib lisada päevakorrapunkti? Üldkogu punkte lisada ei soovi. 

 

Hääletamine. Kinnitada päevakord 

37 poolt, 0 vastu, 0 erapooletut  

Otsus: Kinnitada päevakord 

 

1. Juhatuse liikmete valimine 

 

Juhatuse liikmevalimise kord. 

Üldkogu otsustab juhatuse liikmete arvu. Igal EMPL liikmel on õigus esitada juhatuse 

liikmekandidaate. Ülesseatavate kandidaatide arv ei ole piiratud. Kandidaatide nimekiri 

suletakse üldkogu otsusega  

 

Hetkel on üles seatud 17 juhatuse liikme kandidaati. Palume võtta hetk aega nimekirjaga 

tutvumiseks ja siis on võimalik juurde esitada kandidaate. 

 

 

EMPL juhatuse kandidaadid  

1. Linnar Pärn – Eesti Maaülikool  

2. Gert Rahnel – Combiwood Grupp OÜ  

3. Mikko Miettinen – UPM-Kymmene Otepää OÜ  

4. Lauri Raid – VKG Fiber OÜ  

5. Jaan Kers – TalTech  

6. Jaak Nigul – Tarmeko Spoon AS  

7. Meelis Kall  

8. Rain Pärn – AS Estonian Cell  



 

9. Marti Piirimäe – Roger Puit AS  

10. Jaano Haidla – Graanul Invest AS  

11. Martti Kork – Barrus AS  

12. Ivar Dembovski – Rait AS  

13. Eveli Opmann – Puidukoda OÜ  

14. Jüri Külvik – Lemeks AS  

15. Mait Kaup – Warmeston OÜ 

16. Ando Jukk – Estonian Plywood AS 

17. Raido Peedomaa – Peetri Puit OÜ  

 

Kas soovitakse kandidaate üles seada, keda esitatud ei ole?  

Kandidaate rohkem ei lisandu.  

 

Hääletamine:  

Otsuse projekt: Sulgeda kandidaatide nimekiri  

Poolt 37, erapooletu 0, vastu 0  

Otsus: Kandidaatide nimekiri on suletud. 

 

Otsuse projekt: kutsuda tagasi juhatuse käesolev koosseis 

Poolt 37, erapooletu 0, vastu 0  

Otsus: kutsuda tagasi juhatuse käesolev koosseis 

 

Otsuse projekt: kinnitada juhatuse liikmete arvuks 17. 

Poolt 37, erapooletu 0, vastu 0  

Otsus: Kinnitada juhatuse liikmete arvuks 17. 

 

Otsuse projekt: kinnitada kogu juhatuse kandidaatide nimekiri lihthääletusena. 

Poolt 37, erapooletu 0, vastu 0  

Otsus: kinnitada juhatuse nimekiri 

 

 

2. Tegevuste ülevaade 

 

Esindame 67 ettevõtet ja 4 haridusasutust 

Esindab senine 17 liikmeline juhatus 

 

Kommunikatsioon 
Laiad valdkonnad ei muutu, jätkuvalt koalitsioonide hoidmine ja loomine.  

Mõjusate projektide korraldamine. Metsarahvapäev, puitarhitektuurikonverents, APE, 

arvamusfestival RMK metsalaval (hetkel plaan järgmisel aastal sellisel kujul sellega mitte 

jätkata).  

Suhtlus avalikkuses 

Sotsiaalmeedia – oleme väga süsteemselt tegelenud sotsiaalmeediaga, mis aitab meie 

sõnumeid levitada.  

Metsarahvapäev – neljandal aastal oli näha, et formaat oli ennast hästi sisse töötanud. Suured 

tänud, kes osalesid ja julgustame kaasa tulema, see on meie võimalus välja paista.  

Puitarhitektuuri konverents ja APE – müügi tööga tegelesime ja sotsiaalmeedial oli selles 

suur roll. Eesmärk oli tekitada fomo efekti. Meedias olime samuti üsna palju. Aitäh ka 

sponsoritele.  



 

Proaktiivsus meeidas jätkub – aitäh kõigile, kes kõneisikutena üles astuvad. Väga väikese 

kõneisikute ringiga ei saa me kõiki teemasid katta.  

 

Kutsume kõiki üles jälgima kõiki meie sotsiaalmeediakanaleid.  

 

Kuidas meil läheb? 

Alates 2021 aastast viime läbi avaliku arvamuse uuringut (Norstat). 

Viimase pooleteist aastaga on trend olnud väga hea. Eitajate osakaal on läinud alla.  

 

Õigusloome ja poliitikakujundamine 
Oluline ja suurem protsess on olnud osalemine kliimaseaduse töörühmade töös. Kliimaseadus 

peaks järgmisel nädalal minema valitsuskabinetti.  

 

Väga palju aega ja energiat oleme pannud EUDR, ehk raadamise vastase määruse teemaga. 

Homme on see hääletusel. Rohepesumääruse analüüsi ja ohtudest informeerimisega oleme 

tegelenud. 

 

Tööjõud, haridus ja teadus  
Heas töörütmis väljakujunenud teemadega. 

 

Inseneriakadeemia on midagi sarnast nagu on it akadeemia, kuhu on kaasatud ülikoolid ja 

ettevõtted, kuhu on antud lisaraha, et suurendada noorte õpilaste ja laste huvi tehnika erialade 

vastu. Suurendada vastuvõttu ja paralleelselt vähendada ka väljalangevust tehnika erialadelt. 

See projekt on mõeldud mitmeks aastaks. Pille ja Henrik on juhtnõukogus, kus saame jälgida 

ka raha kulu, et sellest oleks ka reaalselt kasu. Aasta pärast peaks olema juba tulemusi näha. 

Kui ettevõttete poole pöördutakse, siis olge head ja osalege aktiivselt. 

 

Osalemine Fin/Est tulevikuloojate pilootprojektis; võistleb 10 Eesti kooli (7.-8.kl. õpilased koos 

kohaliku ettevõtjaga säästlikkuse ülesannete lahendamises  

Rohemeetme – siin oma sisendit proovime anda. Premeerime endiselt parimaid lõputöid 

 

EMPL on konkursi korras metsanduse valdkonna kutseandja uueks perioodiks 2024 – 2029 

(konkurss toimub iga 5 aasta tagant).  

 

Tööohutuse töörühm tegutseb aastast 2019, sinna kuulub 14 liiget (ettevõtete 

töökeskkonnaspetsialistid).  

 

Puuinfo tegevused 
Toimus 18 korda traditsiooniline korda puitarhitektuuri konverents, kus osales u 360 külastajat. 

Tagasiside on olnud hea ja tegemist on äärmiselt hea sektori turundusüritusega.  

Laiemalt puuinfo rolli mõtestades võime öelda, et oleme oma puuinfo tegevustes olnud küllaltki 

edukad. Viimastel aastatel tuleb järjest suurte puithoonete tellimusi. Väljakutseks on tekkinud 

viimasel ajal Eestis tehtud uuringud, mis näitavad justkui puit oleks vaid marginaalselt parem 

kui betoon keskkonnasõbralikkuselt ehituses.   

Korraldame puitarhitektuuri õppereise, mis on olulise mõjuga. 

 

Ivar: palve kõigile. On tekkinud konkurents betooniga. Uuringud, mis puidust ehitamise 

väärtust meie hinnangul õiglaselt ei kuva vaatavad ainult fossiilset emissiooni ja ei võta arvesse 



 

biogeenset süsinikku. Luuakse andmebaasi mida ehitise projekteerimisel võetakse materjalide 

valikul aluseks, andmebaasi tulevad andmed ettevõtete toodete keskkonnadeklaratsioonidest.  

 

Palve võtta teemat tõsiselt ja panna see info kokku ja saada keskkonnadeklaratsioonid. Peame 

looma enda kohta täpsed andmed, ettevõtted peavad tõstma oma kompetentsi andmete 

kogumisel ja kasutamisel, et saaksime täpsed ja õiged keskkonnadeklaratsioonid. Selleks, et 

tekitada muutust või nihet ehitamise harjumustes.  

 

Muud tegevused ja sidusorganisatsioonid 
• e-veoselehe süsteemi haldamine – jooksvad parandused ja täiendused. Taotlesime EIS 

toetust e-veoselehe võimekuse arendamiseks, kui saame toetuse saame ka arenduse ära 

teha. 

• Nordic-Baltic metsatööstusliitudega koostöö – suurim väärtus on kontaktvõrgustik.  

• Cei-Bois töö 

• Biomajanduse edendamise ja ühise metsamanifesti koostöögrupp 

• Metsaseltsi tegevused – sh Metsarahvapäev ja teaduskommunikatsiooniprojekt 

• PEFC Eesti 

• Sertifitseerimisega seotud tegevused 

 

3. EMPL põhikirja muutmine 

 

15 + aastat vana probleem, mis tuleb alati üles ministrite vahetumisega. Tulenevalt HTM 

nõudmisest ei saa kutsekoolid enam erialaliitude töös osaleda täisliikmena tulenevalt 

juriidilisest nüansist küsimusega kellel on õigus riiki esindada. Väga oluline, et saaks koostöö 

jätkuda, mitte ainult e-maili listis olla. Seetõttu vaja luua põhikirja eraldi liikmestaatus, et 

koostöö kutsekoolidega saaks jätkuda, sama olukord kõikides erialaliitudes ja ka Eesti 

Metsaseltsis ning Eesti Metsasertifitseerimise Nõukogus (PEFC Eesti)  

 

Ettepanek: põhikirja muuta järgnevalt: 

3.1.1. Liidu liikmeskond jaguneb: Põhiliige – põhiliige on liidu täieõiguslik liige, kes omab 

hääleõigust ja sõnaõigust.  

Kaasliige – kaasliige on Teadus- ja Haridusministeeriumi poolt hallatav kutseõppeasutus. 

Kaasliikmetel on liidus sõnaõigus, kuid puudub hääleõigus. 

 

Hääletamine 

Poolt 36, erapooletu 0, vastu 1  

Otsus: Muuta EMPL põhikirja punkti vastavalt ettepanekule. 

 

4. EMPL 2025 liikmemaksusüsteemi kinnitamine 

 

Ettepanek jätkata hetkel toimiva liikmemaksusüsteemiga 

 

Hääletamine 

Poolt 33, erapooletu 2, vastu 1  

Otsus: Vastavalt põhikirja punktile 3.5 kinnitada EMPL 2025 liikmemaksude arvestuse süsteem 

 

 

 

 



 

5. 2024 audiitori valimine 

 

Ettepanek: Valida EMPL 2024 a audiitoriks Ellen Tohvri, vandeaudiitor nr 293. Audiitorbüroo 

E-Audit OÜ. 

 

Hääletamine 

Poolt 35, erapooletu 1, vastu 0 

 

6. Kohapeal algatatud küsimused  

 

On valminud e-versioonina puidutöötlemise õpik. Kui keegi soovib panustada raamatu 

trükkimisse, siis kirjutada otse Jaan Kersile 

Metsaaabits. Tänuväärt asi, mida jagada. Uurime kordustrüki võimalust.  

 

Jaak – ettepanek liikmetele: õpikud on tõepoolest kahjuks halva sisuga. Minna lähimasse või 

enda vanasse kooli ja pakkuda välja ennast mõnda tundi andma. See on palju suurem panus, 

kui mitmed erinevad tegevused mida teeme.  

 

Õpetajad on ka tööstustes külas käinud. Kõik algatused, mis panevad koolinoori asjadest aru 

saama on teretulnud.  

 

 

 

Koosolekut juhatas       Protokollis 

Henrik Välja        Kerli Alliksaar 


